Monday, September 1, 2025

Labour Day Closed

Date and Time: Monday, September 1 8:00 am - 4:00 pm

Address: 27 Webster Street

The Township Office will be closed on Monday,
September 1st, 2025, for Labour Day



Le bureau municipal sera fermé lundi, le 1 septembre, 2025 pour la fête du travail

Monday, September 8, 2025

Recreation Committee

Date and Time: Monday, September 8 6:00 pm - 7:30 pm

Address: 27 Webster Street



A G E N D A RECREATION COMMITTEE MEETING MONDAY SEPTEMBER 8TH, 2025, AT 6:00 PM

IN PERSON MEETING OR ELECTRONIC ATTENDANCE (PHONE)

PARTICIPATION EN PERSONNE OU ÉLECTRONIQUE (PAR TÉLÉPHONE)

Members of the public are welcome to attend by phone or in person in the meeting room at the Community Centre

Les membres du public sont invités à participer par téléphone ou en personne dans la salle de réunion au Centre Communautaire

Or Dial: (CA) +1 587-687-3472 PIN: 960 111 247#

PLEASE NOTE DUE TO THE INTERNET SPEED WE ARE UNABLE TO ALLOW VIDEO LINK TO THE PUBLIC AS THIS WILL CREATE TECHNICAL DIFFICULTIES.

A TELEPHONE LINK IS AVAILABLE FOR THE PUBLIC TO JOIN THE MEETING.

WE ARE UNABLE TO GUARANTEE THAT THE TELEPHONE LINK WILL WORK BUT IF WE EXPERIENCE TECNICIAL DIFFICULTIES WE WILL DO OUR BEST TO RECTIFY THEM AS FAST AS POSSIBLE.

SOME TECHNICIAL DIFFICULTIES MAY BE OUT OF OUR CONTROL AND MAY NOT BE RECTIFIED IN TIME FOR OUR MEETINGS.

WE THANK YOU FOR YOUR UNDERSTANDING.

VEUILLEZ NOTER QU'EN RAISON DE LA VITESSE D'INTERNET, NOUS NE SOMMES PAS EN MESURE D'AUTORISER LA LIAISON VIDÉO AU PUBLIC, CAR CELA CRÉERA DES DIFFICULTÉS TECHNIQUES.

UN LIEN TÉLÉPHONIQUE EST MIS À LA DISPOSITION DU PUBLIC POUR PARTICIPER À LA RÉUNION.

NOUS SOMMES INCAPABLES DE GARANTIR QUE LES LIAISONS TÉLÉPHONIQUES FONCTIONNERONT, MAIS SI NOUS RENCONTRONS DES DIFFICULTÉS TECHIQUES, NOUS FERÔNS DE NOTRE MIEUX POUR LES CORRIGER LE PLUS RAPIDEMENT POSSIBLE.

> CERTAINES DIFFICULTÉS TECHNIQUES SONT HORS DE NOTRE CONTRÔLE ET PEUT NE PAS ÊTRE RECTIFIÉE À TEMPS POUR NOS RÉUNIONS.

> > NOUS VOUS REMERCIONS DE VOTRE COMPRÉHENSION



A G E N D A RECREATION COMMITTEE MEETING MONDAY SEPTEMBER 8TH, 2025, AT 6:00 PM

Call to order by the Committee Chair / Ouverture de la réunion par le/la Président(e) du comité:

2.	Roll	Call	/ An	nel	nominal:

Attendance:	Present	Absent
Chair Councillor Louanne Caza		
Co-Chair Councillors Francine Plante		
Paulette Paquet		
Alyson Nickel		
Wendy Weller		
Mayor Bonita Culhane		

- 3. Adoption of the Agenda and Addendum / Adoption de l'ordre du jour et de l'addenda.
- 4. Disclosure of Pecuniary Interest / Déclaration d'intèrêts pécuniaires: None
- Adoption of the Previous Minutes and Matters Arising from the Minutes / Adoption des procès-verbaux prédédents et Affaires découlant des procès-verbaux:

-July 29th 2025

- Delegations, Petitions, Presentations / Délégations, Députations, Présentations : None
- Correspondence, Information / Correspondance, Information: None
- New Business / Nouvelles affaires : 8.
 - a) Fall Cleaning
 - b) Painting
 - c) Inventory
 - d) Halloween Kids Dance

 - e) Fitness Room Equipment f) Christmas Theme for Volunteer Supper
 - g) Kids Christmas Party

Page 2 of 3

- h) Canada Day 2026
- 9. Members Update Reports / Rapports de mise à jour des membres
- 10. Question Period / Période de questions :
 - Only questions pertaining to this agenda.
- 11. Closed Meeting/ Réunion à huis clos: None
- 12. Adjournment / Clôture de l'assemblée

Page 3 of 3

Tuesday, September 9, 2025

Regular Council Meeting

Date and Time: Tuesday, September 9 6:00 pm - 8:00 pm

Address: 27 Webster Street



The Corporation of the Township of McGarry

A G E N D A REGULAR COUNCIL MEETING TUESDAY, SEPTEMBER 9, 2025, AT 6:00 PM

IN PERSON MEETING OR PHONE ATTENDANCE

PARTICIPATION EN PERSONNE OU PAR TÉLÉPHONE

Members of the public are welcome to attend by phone or in person in the meeting room at the Community Centre

Les membres du public sont invités à participer par téléphone où en personne dans la salle de réunion au Centre Communautaire

REGULAR COUNCIL MEETING SEPTEMBER 9, 2025 Tuesday, September 9 · 6:00 P.M. Dial: (CA) +1 647-733-5006 PIN: 636 378 935#

TO THE INTERNET SPEED, WE ARE UNABLE TO ALLOW VIDEO LINK TO THE PUBLIC AS THIS WILL CREATE TECHNICAL DIFFICULTIES.

A TELEPHONE LINK IS AVAILABLE FOR THE PUBLIC TO JOIN THE MEETING.

WE ARE UNABLE TO GUARANTY THAT THE TELEPHONE LINK WILL WORK BUT IF WE EXPERIENCE TECHNICIAL DIFFICULTIES WE WILL DO OUR BEST TO RECTIFY THEM AS FAST AS POSSIBLE.

SOME TECHNICIAL DIFFICULTIES MAY BE OUT OF OUR CONTROL AND MAY NOT BE RECTIFIED IN TIME FOR OUR MEETINGS. THIS COULD RESULT IN THE RECORDING NOT BEING ACCESSIBLE ONLINE.

WE THANK YOU FOR YOUR UNDERSTANDING.

VEUILLEZ NOTER QU'EN RAISON DE LA VITESSE D'INTERNET, NOUS NE SOMMES PAS EN MESURE D'AUTORISER LA LIAISON VIDÉO AU PUBLIC, CAR CELA CRÉERA DES DIFFICULTÉS TECHNIQUES.

UN LIEN TÉLÉPHONIQUE EST MIS À LA DISPOSITION DU PUBLIC POUR PARTICIPER À LA RÉUNION

NOUS SOMMES INCAPABLES DE GARANTIR QUE LES LIAISONS TÉLÉPHONIQUES FONCTIONNERONT, MAIS SI NOUS RENCONTRONS DES DIFFICULTÉS TECHIQUES, NOUS FERONS DE NOTRE MIEUX POUR LES CORRIGER LE PLUS RAPIDEMENT POSSIBLE.

CERTAINES DIFFICULTÉS TECHNIQUES SONT HORS DE NOTRE CONTRÔLE ET PEUT NE PAS ÈTRE RECTIFIÉE À TEMPS POUR NOS RÉUNIONS, CELA POURRAIT EMPÉCHER L'ACCÉS À L'ENREGISTREMENT EN LIGNE.

NOUS VOUS REMERCIONS DE VOTRE COMPRÉHENSION.



REGULAR COUNCIL MEETING TUESDAY, SEPTEMBER 9, 2025, AT 6:00 PM

- 1. Call to order for Regular Meeting by the Head of Council / Ouverture de la réunion régulière par la Mairesse.
- 2. Roll Call / Appel nominal:

Attendance:	Present	Absen	
Mayor Bonita Culhane			
Councillor Louanne Caza			
Councillor Elaine Fic			
Councillor Annie Keft			
Councillor Francine Plante			

- 3. Adoption of the Agenda and Addendum / Adoption de l'ordre du jour et de l'addenda.
- 4. Disclosure of Pecuniary of Interest / Déclaration d'interests pécuniaires.
- 5. Adoption of the Previous Minutes and Matters Arising from the Minutes / Adoption des procès-verbaux prédédents et Affaires découlant des procès verbaux:
 - a) Minutes of the Regular Meeting of Council held on July 8, 2025 / Procès-verbal de la réunion régulière du conseil tenue le 8 juillet, 2025.
 - b) Minutes of the Special Meeting of Council held on July 16, 2025 and of July 30, 2025 / Procès-verbal de la réunion spéciale du conseil tenue le 16 juillet, 2025 et la réunion spéciale tenue le 30 juillet, 2025.
 - c) Minutes of the close session of July 8, 2025, July 16, 2025 and on July 30, 2025 / Procèsverbal de la session fermé tenu le 8 juillet, 2025, le 16 juillet, 2025 et le 30 juillet, 2025.
- 6. Delegations, Petitions and Presentations / Délegations, Pétitions et Présentations.
- 7. Correspondence, Information / Correspondance, Information.
 - a) Ministry of Emergency Preparedness and Responses EMCPA requirements / Ministère de la Protection civile et des Interventions – Exigences de la LPRGU.

 b) Ombudsman Annual Report 2024-2025 / Rapport annuelle de 2024-2025.

 - c) Ministry of Natural Resources Proposed updates to certain operational policies under the Agrregates Resource Act. / Ministère des Richesses Naturelles Proposition d'actualisation de certaines politiques operationelles dans le cadre de la Loi sur les ressources en agrégats.

- d) Municipal Property Assessment Corporation Aggregate Properties / Société d'évaluation foncière des municipalités - Propriétés agrégées.
- e) Ministry of Municipal Affairs and Housing Update on the Housing and Homelessness service categories in the 2026 Financial Information Return / Ministère des Affaires municipals et du logement - Catégories de services de logement et de lutte contre l'itinérance dans le rapport d'information financière.
- f) MECP Acceptance of Operational Plan for Virginiatown-Kearns Drinking Water System/ MECP - Acceptation du plan opérationnel pour le système d'eau potable de Virginiatown-Keams.
- g) The Ministry of Natural Resources Proposed Regulations to support the implementation of the proposed Geologic Carbon Storage Act, 2025. / Le ministère des ressources naturelles -Projet de règlement pour appuyer la mise en oeuvre du projet de Loi sur le stockage géologique du carbone 2025.
- h) Ministry of Municipal Affairs and Housing Proposed Updates to the Projection Methodology Guideline / Ministère des Affaires municipales et du Logement Mise à jour proposé de la ligne directrice sur la méthode d'établissement des prévisions.

 i) Arianna Jensen – Thank you for the bursary / Remerciment pour la bourse.

8. New Business / Nouvelles affaires.

- a) Staff report to Set a date for Regular Council Meeting of November. / Rapport du personnel pour fixer une date pour la réunion régulière du conseil de novembre.
- b) The Township of Larder Lake Resolution of Support NORDS / Résolution du soutien.
- c) FONOM Adoption of a 2 + 1 Highway System on Highways 11 and 17 / Adoption d'un système autoroutier 2 + 1 sur les autoroutes 11 et 17.
- d) KL OPP Detachment Police Board working group representative for the Township of McGarry Représentant du groupe de travail de la commission de police du détachement de la PPO pour le canton de McGarry.
- e) Recreation Committee Summer Day Camp Policies and Procedures Manual / Comité de récréation – Manuel des politiques et procédures du camp d'été.
- f) Ontario Clean Water Agency Water and Wastewater Systems Quarterly Operations Report / Rapport trimestriel sur les opérations des systèmes d'approvisionnement en eau et de traitement
- g) Staff Report on Tourist Centre / Rapport du personnel sur le centre touristique.
 h) Leigh Theriault 31 Kearns Avenue in Kearns. / Propriété <u>a-31</u> Kearns Avenue, Kearns.

9. Passing of Accounts / Adoption des comptes :

AUGUST 2025 Payroll: \$ 36,610.43 General: \$ 201,344.35 Payroll: \$ 50,076.66 General: \$ 146,212.64

10. Passing of By-Laws / Adoption de règlements None

- Reports of Municipal Officers and Members Verbal Update / Rapports des agents municipaux et mise à jour verbale des membres.
- 12. Question Period / Période de Question: *Questions are to be related to items on the agenda*
- 13. Closed session of Council / Séance à huis clos du Conseil.

THAT Council goes into closed session at ____p.m. under the Municipal Act 2001. C25, s 239, Section (2)(b) personal matters about an identifiable individual, including municipal or local board employees.

- 14. Confirmation By-Law / Confirmation des règlements municipaux:
- By-Law to confirm the proceedings of the Regular Meeting of Council held on September 9, 2025
- 15. Adjournment / Clôture de l'assemblée.

The next regular council meeting will be Tuesday, October 14, 2025, at 6:00 p.m. La réunion du Conseil suivante sera le mardi le 14 octobre, 2025 à 18h00.

Page 4 of 4

Tuesday, September 30, 2025

Truth and Reconciliation Closed

Date and Time: Tuesday, September 30 8:00 am - 4:00 pm

Address: 27 Webster Street

The Township Office will be closed on Tuesday, September 30th, 2025, for Truth and Reconciliation Day



Le bureau municipal sera fermé mardi, le 30 septembre, 2025 pour la Journée de la vérité et de la réconciliation

https://calendar.mcgarry.ca